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Rada Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego 

Komisja Rewizyjna 

Protokół 9/2025 

IX Komisja Rewizyjna w dniu 2025-03-17 

Miejsce posiedzenia: Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Lędzinach, ul. Lędzińska 24. 

Obrady rozpoczęto 17 marca 2025 r. o godzinie 10:00, a zakończono o godzinie 11:27 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 4 członków. 

Obecni: 

1. Wiesław Bigos 

2. Wiktor Koziorz 

3. Ireneusz Starczynowski 

4. Krystyna Wróbel 

 

Zaproszeni goście: 

▪ Magdalena Sosna-Gongor – Dyrektor PCPR 

 

1. Zatwierdzenie porządku obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji poddał porządek obrad pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie porządku obrad Komisji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Wiesław Bigos, Wiktor Koziorz, Ireneusz Starczynowski, Krystyna Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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Komisja zatwierdziła jednogłośnie porządek obrad komisji. (zał. nr 1) 

 

2. Kontrola PCPR w zakresie rodzin zastępczych. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej zapoznali się z następującymi materiałami/dokumentami: 

➢ Materiałem dotyczącym rodzin zastępczych. 

 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor omówiła przekazany materiał. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski otworzył dyskusję: 

 

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała jak długo można korzystać z mieszkań chronionych. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że cały proces usamodzielnienia jest 

do 25 roku życia. Jest określony plan usamodzielnienia tj. edukacja i rozpoczęcie pracy.  

Radny p. Wiktor Koziorz zapytał ile jest mieszkań chronionych. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że są dwa mieszkania z miejscem na 

4 osoby. 

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy zdarzyło się, że zabrakło miejsca w mieszkaniach 

chronionych. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że nie było takiej sytuacji. 

Radny p. Wiktor Koziorz zapytał o proces powierzenia dziecka w opiekę na terenie innego powiatu, 

w jaki sposób się to odbywa. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor wyjaśniła, że dzieci, które są z naszego terenu ale są 

umieszczane w innym powicie np. dziecko z Bierunia ma babcię w Tychach, to w takim przypadku 

zawiera się porozumienie z  m. Tychy. Na podstawie zawartego porozumienia, powiat ponosi za te 

dzieci pełną odpłatność. Taka sytuacja zdarza się też na odwrót tj. dziecko np. z Pszczyny ma 

dziadków na terenie powiatu bieruńsko-lędzińskim i wtedy Pszczyna jest obciążana kosztami. 

Radny p. Wiesław Bigos zapytał czy stawki są jednakowe. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor  wyjaśniła, że stawki zmieniają się w trakcie roku, 

do końca maja było to 1002,00 zł a od czerwca 1517,00 zł. Rodziny zawodowe otrzymują również 

świadczenie 800 plus oraz alimenty od rodzica biologicznego. 

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy nawet gdy są zasądzone alimenty to czy rodzice 

biologiczni faktycznie płacą alimenty. 
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Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała twierdząco. Gdyby alimenty nie były 

płacone sprawa jest kierowana do  komornika. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zapytał o finansowanie w pieczy zastępczej - 

dzieci z naszego powiatu umieszczonych w pieczy na terenie innych powiatów na podstawie 

porozumień z innymi powiatami. Przewodniczący poinformował, że jest duża rozbieżność 

w kwotach, czym jest to spowodowane. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor wyjaśniła, że zależy czy dziecko było faktycznie 

12 miesięcy. Gdy dziecko jest w rodzinie zawodowej to należy dodać kwotę za utrzymanie lokalu 

czy wynagrodzenia. Z porozumienia dokładnie wynika jakie koszty ponosimy. Ustawa określa 

dokładnie co się należy rodzinie. Każde dziecko ma załażoną swoją teczkę. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zapytał o 4 dzieci zgłoszonych do Śląskiego 

Ośrodka Adopcyjnego w Katowicach 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor wyjaśniła, że 1 dziewczynka ma już kandydatów na 

rodziców adopcyjnych, 1 dziewczynka będzie adoptowana przez rodzinę zastępczą zawodową, 

a 2 dzieci nadal czeka. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zapytał ile kosztuje szkolenie dla kandydatów 

pełniących funkcję rodziny zastępczej 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że ok. ok. 2 800,00 zł. 

Radny p. Wiesław Bigos zapytał czy zdarza się adopcja za granicę. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości. 

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy rodziny zawodowe mają swoje dzieci 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że tak. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zapytał co to jest za sprawozdanie rzeczowo-

finansowe. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że sprawozdanie to zawiera ilość 

dzieci, ilość rodzin zastępczych, wysokość wypłaconych świadczeń, wynagrodzenia jakie rodziny 

zastępcze otrzymują oraz kwoty jakie powiat otrzymuje od gmin za ponoszone koszty utrzymania 

dziecka. 

Radny p. Wiesław Bigos zapytał w jaki sposób rozliczają się rodziny zastępcze. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor wyjaśniła, że rodziny zawodowe co miesiąc 

przedkładają rachunek na wynagrodzenie. 
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Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy rodziny zastępcze mają zgłoszoną działalność gospodarczą. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że nie, to nie jest umowa o pracę, 

a umowa zlecenie. Taka umowa obowiązuje na okres 4 lat. 

Radny p. Wiesław Bigos zapytał czy rodziny zastępcze ze świadczenia 800+ również się rozliczają. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że nie. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zapytał o Program „Wspieraj, Wzmacniaj, 

Usamodzielniaj – Program deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej i wsparcia osób 

usamodzielnianych”. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że w 2025 roku projekt został 

zatwierdzony i wybrany do dofinansowania. Realizacja projektu zakładana jest od 01.04.2025 r. 

do 30.03.2027 r. Jest to pomoc rodzinom zastępczym, diagnoza dzieci, kampania poszukiwania 

nowych rodzin zastępczych, wyjazdy dla rodzin zastępczych. Jest to projekt na 2 lata. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zapytał czy jest już przyznana kwota 

dofinansowania ww. projektu. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że w  2024 roku Powiat Bieruńsko-

Lędziński – Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie złożył wniosek na realizację projektu pn. 

„Wspieraj, Wzmacniaj, Usamodzielniaj - Program deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej 

i wsparcia osób usamodzielnianych" współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego Plus w ramach Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021-2027. Wartość projektu na 

podstawie złożonego wniosku wynosi ogółem 1 469 259,57 zł, w tym: 1 248 870,63 zł - środki 

unijne, 146 925,96 zł - budżet państwa oraz 73 462,98 zł - wkład własny w projekcie.  

Radny p. Wiesław Bigos zapytał o odpłatność gmin za dzieci umieszczone w placówkach. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że jeżeli dziecko jest powyżej 3 lat 

w pieczy zastępczej to odpłatność wynosi 50% powiat i 50% gmina. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zapytał czy jest potrzeba wybudowania 

domu dziecka na terenie powiatu. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że jest taka potrzeba. Jest zgoda 

Rzecznika Praw Dziecka na utworzenie placówki na naszym terenie. Był pomysł, aby taka 

placówka znajdowała się w CUS. Będzie taka możliwość po 26  maja 2025 r. ponieważ kończy się 

okres trwałości projektu inwestycyjnego. Placówka może być na maksymalnie 14 dzieci, chyba że 
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jest to rodzeństwo. Placówka musi być odrębnym budynkiem tj. nie może się znajdować tam nic 

innego. W związku z powyższym wyklucza się Dziennym Dom i Klub Seniora. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zaproponował, aby Klub Seniora został 

przeniesiony w inne miejsce, a CUS zagospodarować pod placówkę opiekuńczo-wychowawczą. 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor wyjaśniła, że w Klubie Seniora jest maksymalnie 

3 osoby, więc można go zamknąć.  

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zaproponował złożenie wniosku o utworzenie 

placówki opiekuńczo-wychowawczej na terenie powiatu bieruńsko-lędzińskiego. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski poddał pod głosowanie następujący wniosek: 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Komisja Rewizyjna wnioskuje do Zarządu Powiatu o utworzenie placówki opiekuńczo-

wychowawczej i rozważenie możliwości otworzenia jej w CUS w Lędzinach po zakończeniu 

trwałości projektu (tj. po 26 maja 2025 r.) Komisja Rewizyjna proponuje, aby włodarze gmin 

przejęli opiekę nad seniorami z Dziennego Domu Pomocy, jako zadanie własne gmin. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Wiesław Bigos, Wiktor Koziorz, Ireneusz Starczynowski, Krystyna Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Wniosek został przegłosowany jednogłośnie pozytywnie. 

 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji za luty 2025 r. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji za luty 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Wiesław Bigos, Wiktor Koziorz, Ireneusz Starczynowski, Krystyna Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Protokół nr 8/2024 z posiedzenia komisji w dniu 17.02.2025 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

4. Przyjęcie protokołu z kontroli szkoleń pracowników za 2024 r. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z kontroli szkoleń pracowników za 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Wiesław Bigos, Wiktor Koziorz, Ireneusz Starczynowski, Krystyna Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Protokół z kontroli szkoleń pracowników za 2024 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

5. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

W zawiązku z brakiem głosów do dyskusji Przewodniczący Komisji zakończył obrady. 

 

 

Przygotował: Renata Gawlik 


